

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 424b07

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President welcomes arrest of Kosovo war crimes suspect

Strasbourg 17.06.2007 - President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, René van der Linden welcomed today the arrest by the Montenegrin authorities of a former Serbian security chief, Vlastimir Djordjevic, accused by the UN war crimes tribunal of ordering the killing of Kosovo Albanians. "It is an important step in the reconciliation process in the region" – he said.

At the same time he noted with satisfaction that this arrest came about with Serbia's co-operation. Recalling that earlier in June, Belgrade helped to arrest Bosnian Serb war crimes suspect Zdravko Tolimir, he added: "I welcome the fact that the authorities of Serbia – which holds now the rotating chairmanship-in-office of the Committee of Ministers of the Council of Europe, prove their good will and cooperate with the International Criminal Tribunal for the former Yugoslavia (ICTY) to which they committed upon their accession to the Council of Europe. I am confident that they will continue in this way until all the war crimes suspects have been arrested and transferred to the Hague"

Le Président de l'APCE se félicite de l'arrestation d'un suspect accusé de crimes de guerre au Kosovo

Strasbourg 17.06.2007 – Le Président de l'Assemblée Parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), René van der Linden, s'est félicité aujourd'hui de l'arrestation par les autorités monténégrines d'un ancien chef de la sécurité serbe, Vlastimir Djordjevic, accusé par le Tribunal des Nations Unies pour crimes de guerre d'avoir ordonné le massacre d'Albanais kosovars. René van der Linden a déclaré : « C'est là un pas important dans le processus de réconciliation à l'œuvre dans la région ».

Dans le même temps, il a noté avec satisfaction que cette arrestation a été menée avec la coopération de la Serbie. Rappelant qu'un peu plus tôt en juin, Belgrade a aidé à l'arrestation de Zdravko Tolimir, suspect Serbe bosniaque accusé de crimes de guerre, il a ajouté : « Je me félicite que les autorités de la Serbie – qui assume actuellement la présidence tournante du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe – donnent la preuve de leur bonne volonté et coopèrent avec le Tribunal pénal international pour l'ex-Yougoslavie (TPIY), ce à quoi la Serbie s'était engagée lors de son adhésion au Conseil de l'Europe. Je suis certain qu'elles poursuivront dans cette voie jusqu'à ce que tous les suspects accusés de crimes de guerre aient été arrêtés et transférés à La Haye."

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).